



### Referat bestyrelsesmøde

Mandag 10. juni kl. 19.00-21.00, Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Dee, Kathrine, Lasse, Markus, Nicolai, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer: Søren

Referent: Kathrine

Afbud: Mona

## 3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde	Ref. fra generalforsamlingen er godkendt, underskrives – Monas underskrift mangler	Kathrine, Sekretær
1b	Økonomi	<p>2768 kr. i underskud på gin-smagning, regning sendes til Anders Nohns/Hallen.</p> <p>15.000 kr. i kontanter og 50.000 kr. på MobilePay fra loppemarkedet.</p> <p>Hotspot-aften udgift ca. 12.700 kr. (mangler dog fra MobilePay)</p> <p>Den fælles generalforsamling kostede 7300 kr. pr. forening.</p> <p>Udflugt til Kbh. udgift ca. 1800 kr.</p> <p>Forsikringer 4000 kr.</p> <p>Foredrag ca. udgift ca. 1600 kr.</p> <p>PayPal er ikke særlig dyrt at benytte. Pr. dags dato er i alt kommet ca. 300 kr. ind.</p> <p>Beholdning 289.626 kr. pr. dags dato.</p>	Søren, Kasserer
	Vedtægtsændring vedr. referatgodkendelse	Vi venter	

## 2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	Trafikforholdene på Søndervig Landevej:		Carsten
2b	<p><b>Madpakkehuset/SPANGEN:</b></p> <p>- Renovering af infohuset vest for Vonå: status</p> <p>- Status fra mødet 17.4.2024</p>	<p>- Der er sendt en ansøgning til RSK om driftstilskud.</p> <p>- Karsten Kræggøth fortsætter som opsynsmand i 2024. Mads Plauborg er udpeget som afløser.</p> <p>- Der undersøges mulighed for flytning af tårnfalkekasse til den modsatte side af</p>	Carsten Nicolai Ursula

	- Næste møde 26.8.2024	Vonå. - Der undersøges mulighed for opsætning af informationsskilt om fugle ved Vonå.	
2c	<b>Det blå Trail (langs Vonå):</b>	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2d	<b>Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):</b>		Tom
2e	<b>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen:</b>  Status fra møde i aktivitetsudvalget 13.5.2024:  <u>Arrangementer 2024:</u> - 4.10.2024 MD Duo, Bajer og Burger-arrangement – HIMS med X-i kalenderen er udsendt.	- Introduktion af nye medlemmer i gruppen. - Evaluering af Gin-arrangement. Underskud på 2.768, - kr. som tages af aktivitetskonto som p.t. har en beholdning på 78.290, - kr.  - Praktiske aftaler vedr. MD Duos koncert. - Næste møde 11.6.2024. - Annoncen er klar og skal bare frigives ved mødet i morgen. - Der mangler hænder til opstilling og oprydning.	Ursula, Carsten       Nikolaj og Lasse
2f	<b>Naturens dag:</b> 10års jubilæum, søndag 8.9.2024, emnet i år: BIODIVERSITET - Morten D. D. skal holde åbningstale og foredrag.	- Fra Nordea er der modtaget tilsagn om 25.000, - til støtte for Naturens Dag. Dvs. p.t. i alt støtte på 82.000, - kr. - Arbejdsplanen og det foreløbige program blev udsendt 2.6.2024. - Informationsmøde ved Røjklit Havn 11.6.2024. - Søren og Ove kommer med traktorer. Der vil være udstilling samt kørsel med børn på marken ved p-pladsen.	Ursula, Dee
2g	<b>Grundlovsdag:</b> Mette Bjerrum kommer som taler. Evaluering:	Det gik godt med ca. 35 deltagere.	Bodil
2h	<b>Velkomst ambassadør:</b>		Dee, Bodil
2i	<b>Borgerhenvendelser</b> - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster – tilbagemelding fra skolen?	Intet nyt	Ursula/Dee
	Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger?	Intet nyt	Ursula

	En borgerhenvendelse med ønske om at samle en gruppe vedr. et friplejehjem. Såfremt der kan samles en interessegruppe, vil Sogneforeningen facilitere et møde.		
2j	<b>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</b>	Nyt navn??	Mona og Nikolaj
2k	<b>Baggersvej/Surfspot</b> - Ideer til en indvielse af p-pladsen – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten	Intet nyt	Carsten, Markus
2l	<b>Æbledag 2024</b> Status æblepressedag. Nyt fra arbejdsgruppen?	Datoer er skrevet i kalenderen. 28. september og 26. oktober. Samler spande fra kartofler i Brugsen. Budget på ca. 20.000kr.	Tom

### 3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	<b>Bykort/oversigtskort til Kloster</b> Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.	Udskiftning af referencepunkter blev foretaget d.d.	Søren, Dee

### 4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<b>Helhedsplanen / HotSpot</b> - "Storytelling" for HotSpot afsluttet. - Fundraising gruppen er i gang.  - Deltagelse af Ursula og Dee ved offentliggørelsen af stedet tæller X hos RealDania og Ny Carlsbergfondet, i København, d. 6/5. sammen med Kaj Pedersen og Dorte Vogt fra Brugsen samt Rebecca Molders.  - Borgermøde 8/5-2024	- Festlig reception og hyldest af de 8 projekter d. 6. maj i Kbh.  - Rigtig god dag! 140 personer var tilmeldt fællesspisning i Kulturcenteret. - Derudover var der ca. 60 til informationsmøde fra kl. 16.00, hvor Brugsen fremlagde deres planer for den nye Brugs, ejerne af fodboldgolbanen præsenterede deres planer og kunstnere, bag ved Holmsland Hotspot kunne afkræfte en del bekymringer. Gry Astrup lagde også vejen forbi for at møde kunstnere samt give hendes tilsagn om deltagelse i projektgruppen.	Ursula, Bodil, Dee mfl..

	<p>- Opstartsmøde 23/5 i København med repræsentanter fra fondene, NIRAS (byggerådgiver for fondene) samt kunstnere</p>	<p>- Ved mødet deltog Rebecca, Dee, Kenneth, Ursula fra Sogneforeningen samt Linda og Dorte for Brugsen. Ved mødet blev projektet og dens kompleksitet, både mht. fundraising og byggeriet, gennemgået. Der indkaldes til møder i fundraising gruppen samt projektgruppen.</p> <p>- Der tages et skridt ad gangen, for der er en del arbejde i det.</p> <p>- Der søges bl.a. ved Augustinusfonden.</p>	
	<b>Kloster Syd:</b>	Afventer	Ursula
X	<p><b>Kommunikationsgruppe</b></p> <p>- <u>Bosætningsudvalg:</u></p> <p>- Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster. Modtaget svar fra RKSK: "Den politiske behandling af et potentielt forbud mod flexboliger er blevet udsat, da man har været nødt til at undersøge flere forhold. Sagen forventes behandlet til januar."</p> <p>Til info har Dagbladet søgt aktindsigt.</p> <p>Rykket 6.3., svar fra RKSK: "Sagen er desværre trukket ud, da der er opstået nye komplikationer. Vi afventer i øjeblikket svar fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen."</p> <p>- "Velkommen Her!"/ Kultur-Café med mulighed for "kontaktfamilier/mentorer" og introduktion til det lokale foreningsliv.</p> <p>Opstartsmøde var den 25.3. Opstart af "Velkommen her – Kultur-Café" blev aftalt til 27.5. kl. 18.30 på Holmsland Skole.</p> <p>- Mail fra Bjarne Christensen 24.4.2024 vedr. lånemuligheder til huse.</p> <p>- <u>Klimasø/Sogneparken:</u> Status på lukket skraldespand.</p> <p>- Tømning af skraldespand:</p> <p>- Opsætning af skilt:</p>	<p>- Ny rykker 2.6.2024 for svar blev sendt til Peter Grønkjær/RKSK med henvisning til, at der bliver solgt boliger som flexboliger i Kloster. Svar fra Peter Grønkjær modtaget 3.6.2024. Stop af flexbolig-tilladelser kræver tilsyneladende en ny lokalplan og der afventes p.t. et svar og afklaring af spørgsmål fra Plan- og Landdistriktsstyrelsen. Ursula drøfter det med Bo Nielsen /Bosætningsudvalg.</p> <p>- Pga. travlhed med andre projekter udsættes aktiviteterne til efter sommerferie.</p> <p>- Problemer for bl.a. nye boligejere at låne penge i visse områder. Ursula tager kontakt til Janus Vestergaard, Stadil Sparekasse og Jes Nissen fra Landdistriktsrådet ???</p> <p>Vi leder efter en god skraldespand.</p>	<p>Dee, Ursula,</p> <p>Ursula og Lasse</p>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>- <u>Dagli' Brugsen</u></li> <li>- <u>HIMS:</u></li> <li>- <u>Radio Klitholm + Radio Ringkøbing</u></li> </ul>		
	Hytteby:		
	<p>Æ Pold: Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.</p>		
4b	<p><b>LAG:</b> <a href="https://lag-lemvig-ringkoebingskjern.dk/">https://lag-lemvig-ringkoebingskjern.dk/</a></p>	Intet nyt	Lasse og Kathrine
4c	<p><b>LDR:</b> <a href="https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktkommune/landdistriktsraadet">https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktkommune/landdistriktsraadet</a> Tilbage melding: - Fælles årsmøde 24.5. i Skive. Mulighed for at søge midler i 2024:</p>	Intet nyt	Marie / Ursula
4d	<b>Sognebladet:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Flot seneste udgave.</li> <li>- I næste udgave skal der stå noget info om Sogneforeningens bestyrelsesmedlemmer, som skal indeholde adresse og telefonnummer samt billede.</li> <li>Bodil sender mail med info. Deadline i sommerferien engang.</li> <li>- Mona bliver kontaktet af Bodil med henblik på en artikel i Sognebladet.</li> </ul>	Bodil
4e	<b>Loppemarked:</b> Status:	Gården er solgt og der skal findes et nyt sted for lopperne inden 1/10.	Dee
4f	<b>Flagallé:</b>	Nikolaj har gang i en lille video vedr. flagalle. Nikolaj kontakter Peter Hell.	Søren
4g	<b>Julebelysning:</b>	Intet nyt	Carsten
4h	<p><b>Grønne områder:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- "Æ pold"</li> <li>- Johanne Høkers Plads</li> <li>- Græsslåning af rabatter</li> <li>- Ragna Tangs Plads</li> <li>- Den nye rundkørsel</li> </ul>	Intet nyt	Carsten
	<p><b>Søge midler:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Nogle aktuelle?</li> </ul> <p>Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på <a href="http://www.fonde.dk">www.fonde.dk</a> Afventer offentliggørelsen af det valgte projekt for Stedet</p>	Intet nyt	Alle

	Tæller X (Holmsland Hotspot), før der kan søges flere midler til dette projekt.	
--	---	--

5. EVENTUELT			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	<b>Evt.</b>		Ordstyrer
	- Evaluering foredrag om "Psyisk sygdom" tirsdag 28.5. fra kl. 19-21.30 i Hallen.	- ca. 30 deltagere. Det var ok.	Ursula
	- VestRum kort med seværdigheder. Opdatering fra Lasse:	- Intet nyt. Det er sendt til tryk for et par uger siden.	Lasse
X	- Forslag fra generalforsamlingen: skilte til Æ'Pold (Martin Nyrop) og Antons Vej	- Søren spørger Bodil Schmidt. Ole Lange kan lave info og billeder, Bodil spørger Ole Lange og evt. Poul Rosander.	Søren/Bodil
	- Jule-hytte ved Julegården	- Intet nyt	Ursula
	- Førstehjælpskursus	Henvendelse fra Jesper Hildebrandt vedr. arrangere førstehjælpskursus. Trygfonden, Røde Kors, ABC..... Ursula videresender mail til Tom.	Tom
X	- Forespørgsel fra Sarah Arnd Linder mht. foredrag	Tilbud om foredrag vedr. Israel-Palæstina. Sendes videre til Iver Miltersen Kristensen, evt. til brug ved Højskoledage.	Ursula
	- Forespørgsel fra Skolebestyrelsen mht. blomster til plantekasser	Vi giver 1000 kr. til blomster. Husk billede og info til Sognebladet.	Ursula
	- Poul Erik Jørgensen fra Ringkøbing Plantningsforening har kontaktet os	De ophører som forening og tilbyder et tilskud op til 10.000kr til 20.000 til by-forskønnelse og noget med planter. Bodil vil skrive ansøgning på 150km2 blomsterløg til græsstykke ved rundkørslen + 5 æbletræer til Johanne Høkers plads.	Ursula
	- Frivilligvest kursus vedr. ChatGPT	27/6 kl. 19-21 i Smedenens Hus i Lem. Ursula og evt. Dee og Bodil deltager.	Ursula
	- Unge frivillige til flere foreninger	Tilbud om at afholde en basar med info for at rekruttere flere unge frivillige. Sendes til HGU og Skytteforening.	Ursula

	Lokalarkivet holder stiftende generalforsamling  Frivilligbase	De opretter sig som en forening med stiftende generalforsamling 24/6 kl. 10.00 på Holmbohjemmet.  Vi kontakter de andre foreninger med henblik på at oprette en frivilligbase på FB, som foreninger kan bruge til at finde hjælp til arrangementer.	Bodil  Kathrine, Mona
--	--	---	-----------------------------

6. NÆSTE MØDE			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<u>DATOER for 2024</u> - Onsdag d. 7. august 2024 – ændres til 14. august. - Tirsdag 3. september 2024 - <b>Naturens Dag</b> <b>Søndag d. 8. september 2024</b> - Torsdag d. 3. oktober 2024 - Mandag d. 4. november 2024 - Tirsdag d. 3. december 2024	Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.	

---

Formand: Ursula Bækkegaard

---

Næstformand: Lasse Sunesen

---

Sekretær: Kathrine Kaspersen

---

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

---

Medlem: Tom Poulsgaard

---

Medlem: Carsten Grønne

---

Medlem: Nicolai Sørensen

---

Medlem: Markus Klenke

---

Medlem: Mona From

---

1. Suppleant: Dee Berger

---

2. Suppleant: Bodil Hindsholm